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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. június 20. 

napján tartott soron kívüli üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Czimbalek József, Dr. Novák János, Dr. 
Orbán Csaba, Melles Zoltán, Rácz Ferenc, Sasvári Tamás és Simonovics 
Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Melsin Valentin képviselő jelezte, hogy más elfoglaltsága miatt nem tud az 

ülésen részt venni    
 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Vargáné Szüts Katalin és 

Svégel Gábor irodavezetők, Kutiné Csicskár Edit igazgató, Huszár Hajnalka 
tankerületi igazgató, Szakályné Pintér Mária pályázó, Iváncsics Gyula 
pályázó és Kóczián Zoltán Gergely a Városi TV részéről 

 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 10 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Dr. Novák János és Simonovics 
Józsefné képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 10 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
168/2013. (VI. 20.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. június 20-i soron kívüli 
ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Dr. Novák János és Simonovics Józsefné képviselőket 
választja. 
 
Ormai István polgármester a meghívóban szereplő napirend megtárgyalását javasolja azzal, 
hogy ha elkészül a 4. napirendhez szükséges dokumentum, akkor azt – az éppen tárgyalt 
napirendet követően – előbb tárgyalják meg. Így javasolja a napirendi sort elfogadni.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a napirendi javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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169/2013. (VI. 20.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirend tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2013. évi költségvetéséről szóló 

4/2013. (II. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
2.) Előterjesztés „A nagyatádi városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés 

jegyében” című projekttel kapcsolatos építési feladatok ellátására irányuló 
közbeszerzési eljárás lezárásáról   

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

3.) Előterjesztés „A Nagyatádi városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés 
jegyében” című projekt megvalósításához szükséges, a költségvetési 
rendeletben tervezett hitelfelvételhez, valamint a közbeszerzési eljáráshoz 
kapcsolódó adatok módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

4.) 
 

Előterjesztés a Nagyatádi Köznevelési Intézmény igazgatói beosztásának 
elnyerésére benyújtott pályázatok véleményezéséről   

 
 

Előadó: Ormai István polgármester 
 

5.) Előterjesztés az NKI Egységes Pedagógiai Szakszolgálat intézményegységének 
átszervezésével kapcsolatos véleményezésről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

6.) Előterjesztés köznevelési intézmények nevének megállapításával kapcsolatos 
véleményezésről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

7.) Előterjesztés az Állami Számvevőszék jelentésének megállapításairól és az 
ehhez kapcsolódó intézkedésekről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2013. évi költségvetéséről szóló 

4/2013. (II. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Aktualizálták a változásokat a költségvetési rendeletükben.  
Két fő oka és súlypontja van a rendeletmódosításnak. Az egyik a részbeni állami 
adósságátvállalásból következő változások, a másik a városközpont rekonstrukcióra 
vonatkozó közbeszerzési eljárás eredményem illetve a program finanszírozásának 
megalapozása. Ezek a hangsúlyos elemei a költségvetési rendelet módosításának. Ez a 
javaslat mindkét vonatkozásban aktuális és időszerű, naprakészen biztosítja a feltételeit 
annak, hogy ezt a két feladatot is el tudják végezni e költségvetési terv alapján.  
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A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2013. évi 
költségvetéséről szóló 4/2013. (II. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
170/2013. (VI. 20.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete az alábbiak szerint megállapítja a 
2013. és az azt követő három évre a Stabilitási törvény 45.§ (1) bekezdés a) pontja 
felhatalmazása alapján kiadott jogszabályban meghatározottak szerinti saját 
bevételeinek, valamint a Stabilitási törvény 3.§ (1) bekezdése szerinti adósságot 
keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek összegét: 

 

Megnevezés 2013. év 2014. év 2015. év 2016. év
1. Helyi adók 446 000 446 000 446 000 446 000
2. Osztalékok, koncessziós díjak 33 706 33 706 33 706 33 706
3. Díjak, pótlékok, bírságok 6 200 6 200 6 200 6 200

4.
Önkormányzati vagyon, vagyoni értékű jog értékesítéséből, 
hasznosításból származó bevétel

55 683 55 683 55 683 55 683

5. Részvények, részesedések értékesítése
6. Vállalt értékesítésből, privatizációból származó bevételek
7. Kezességvállalással kapcsolatos megtérülés
8. Saját bevételek (01+…+07) 541 589 541 589 541 589 541 589
9. Saját bevételek (08. sor) *0,5 270 795 270 795 270 795 270 795

10. Tárgyévet terhelő fizetési kötelezettség (11+…+18) 57 701 49 361 53 943 52 747
11.   Hitelből eredő fizetési kötelezettség 37 301 23 958 17 851 17 319
12.   Kölcsönből eredő fizetési kötelezettség
13.   Hitelviszonyt megtestesítő értékpapír 20 400 25 403 36 092 35 428
14.   Adott váltóból eredő fizetési kötelezettség
15.   Pénzügyi lízingből eredő fizetési kötelezettség
16.   Halasztott fizetés fizetési kötelezettsége
17.   Szerződésben kikötött visszavásárlási kötelezettség
18.   Kezességvállalásból eredő fizetési kötelezettség
19. Fizetési kötelezettséggel csökkentett saját bevétel (09-10) 213 094 221 433 216 851 218 047

Saját bevétel és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettség a tárgyévben                                           
és az azt követő három évben                                                       eFt

 
 
Határidő: 2013. június 20. 
Felelős: Ormai István polgármester 
  Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2013. évi 
költségvetéséről szóló 4/2013. (II. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
önkormányzati rendelet-tervezetet.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város Önkormányzata 
2013. évi költségvetéséről szóló 4/2013. (II. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
16/2013. (VI. 21.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
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2.) Előterjesztés „A nagyatádi városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés 
jegyében” című projekttel kapcsolatos építési feladatok ellátására irányuló 
közbeszerzési eljárás lezárásáról   

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kérdések: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Milyen készültségi állapotban van jelen pillanatban a Művelődési Ház? 
A Rózsaép Kft. milyen referenciákkal rendelkezik? 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke: 
Mikor várható a beruházás megkezdése? 
 
Ormai István polgármester: 
Megkéri Svégel Gábort, hogy válaszoljon a Művelődési Ház készültségi állapotával 
kapcsolatos kérdésre.  
 
Svégel Gábor irodavezető: 
Szerkezet kész, 25 %-os készültségi foknak megfelelő állapotban van az épület. Gépészeti 
alapozások és belső válaszfalak készültek el.  
A Rózsaép Kft. referenciája iránt az interneten tájékozódtak, melyhez kértek még plusz 
információkat. Nyíregyházi cégről lévén szó, azon a környéken dolgozott leginkább. Somogy 
megyében, az utóbbi időben Zamárdiban illetve Csurgó városban dolgoztak.  
Boros Bálint képviselő úr kérdésére válaszolva elmondja, hogy ha a képviselő-testület a mai 
napon eredményesnek nyilvánítja az eljárást, akkor még ma ki tudják küldeni az eljárásról 
szóló összegzést. A Kbt. szerint 10 napos szerződéskötési moratórium van, és a 11. napon, 
július 1-jén lehet szerződést kötni, ha nem lesz jogorvoslati eljárás. Terveik szerint a 
szerződéskötést követően, azonnal átadják a munkaterületet és dolgozhat a vállalkozó.  
 
Ormai István polgármester: 
Az eljárás első szakaszában az ajánlattevőnek bizonyítania kell a részvételi feltételeknek való 
megfelelését. Ezek alapvetően műszaki, szakmai, humán erőforrásbeli, pénzügyi feltételek és 
referenciák, melyek tételekhez, nagyságrendekhez vannak igazítva és kikötve. Nagyon fontos, 
hogy hol húzzák meg ezeknek az értékét, nagyságát és arányát. Hogy ha ezek nagyon nagy 
léptékűek, és eltérnek a beruházás nagyságától, akkor a közbeszerzési bizottság kifogásolja 
meg, ha túl alacsonyak, akkor pedig egy alacsony referenciaértékű pályázó is be tud lépni az 
eljárásba, ami kockázatokat hordoz magával. Ezért egy optimális nagyságrendet kell keresni 
mindig, ennek meghatározásakor, azzal, hogy lehetőleg a környékbeli és nagyatádi építőipari 
vállalkozások is részt tudjanak venni, nehogy eleve kizárja őket.  
A referenciák ennek részét képezi. Egyébként pedig alapvetően közintézményeket (szociális 
otthont, óvodát, iskolákat, művelődési házat) építettek, újítottak fel. Körülbelül 50 db 
referencia soroltak fel különböző településeken. – alapvetően Szabolcs-Szatmár-Bereg 
megyében, de Bács-Kiskun megyében, Hajdú-Bihar megyében, Pest megyében, és mint 
ahogy az irodavezető úr is említette, Somogy megyében két beruházásuk volt. 
 
Hozzászólások: 
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot elfogadta. Nem azért, mert annyira egyet ért vele, 
hanem azért, mert jogszabályok kötik az önkormányzatot, és a határidő is szorítja. Ha nem 
fogadják el, akkor ki tudja lesz-e Művelődési Ház ebben a formában Nagyatádon.  
Az eredeti számokat és a módosított számokat megnézve, furcsának találja, hogy hirtelen el 
tudnak engedni 70-80 millió Ft-okat.  
A közbeszerzési eljárások eddig tapasztalata azt mutatja, hogy hiába kérnek a pályázóktól 
garanciát, jótállást, kötbért, pénzügyi fedezeteket, referenciákat, semmit nem jelentenek. – 
ékes bizonyítéka ennek a Művelődési Házra kiírt közbeszerzési eljárás. Az első két pályázónál 
is meg voltak ezek a feltételek és referenciák, mégsem készült el a Művelési Ház immár 2 
éve. Azt hiszi, és ezt már 5 éve mondja, hogy a közbeszerzési eljárások módszerét ideje lenne 
felülvizsgálni, mert ez sehová nem vezet, és normális eredménye nincs.  
Ettől függetlenül a Pénzügyi Bizottság elfogadta a javaslatot, javasolja a képviselő-testületnek 
is ezt tenni.  
 
Ormai István polgármester: 
Kiegészíti az információkat azzal, hogy 2. helyezettet is hirdetnek. Lehetőségük van arra, 
hogy ha a szerződési időszakában az 1. helyzettel valami miatt nem tudnak szerződést kötni, 
akkor a 2. helyzettel is tudnak. A javaslatban az is szerepel, hogy 2. helyezettet is hirdessenek, 
ez pedig a NOA Építő Kft. A Rózsaép Kft. nettó ajánlati ára 224 millió Ft, a NOA Építő Kft. 
nettó ajánlata 237 millió 965 eFt, és a Merkbau  Kft. nettó ajánlata pedig 244 millió 460 eFt.  
Mivel nincs több hozzászólás, elmondja, hogy a közbeszerzési törvény előírása szerint, 
minden közbeszerzési eljárásra vonatkozó döntésüket név szerinti szavazással kell elfogadni.  
Ennek megfelelően, kéri a jegyző asszony közreműködését a szavazás során. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A név szerinti szavazás menete úgy történik, hogy a képviselők nevük elhangzását követően 
igennel, nemmel vagy tartózkodással szavazhatnak. A szavazáshoz először a képviselőket, 
majd a végén a polgármester urat szólítja meg. A szavazatok összeszámolását követően a 
polgármester hirdeti ki a döntést. 
Kéri a képviselő-testület tagjait, hogy nevük elhangzását követően szóban válaszoljanak. 
 
A képviselők az alábbi módon szavaztak: 
 
Boros Bálint     igen 
Czimbalek József  igen 
Kárpáti László  igen 
Melles Zoltán   igen 
Melsin Valentin   nincs jelen az ülésen 
Dr. Novák János  igen  
Dr. Orbán Csaba  igen   
Rácz Ferenc   igen  
Sasvári Tamás   igen 
Simonovics Józsefné  igen 
Ormai István    igen 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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171/2013. (VI. 20.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete „A nagyatádi városközpont 
többcélú fejlesztése a közösségerősítés jegyében” című, DDOP-4.1.1/A-2f-2010-0007 
azonosító számú pályázat keretében a Nagyatádi Művelődési Ház építési, bővítési 
feladatinak elvégzésére vonatkozó, lefolytatott közbeszerzési eljárást eredményesnek 
nyilvánítja, és nyertesnek a Rózsaép Kft-t (4400 Nyíregyháza, Tünde u. 12.) hirdeti ki 
nyertesnek, továbbá a második legelőnyösebb Ajánlattevőként a NOA Építő Kft-t nevezi 
meg az alábbi indokok alapján: 
 
A közbeszerzési eljárás végleges ajánlattételi határidejének lejártáig (2013. június 17-én 
14.00 óráig) három ajánlattevő tett ajánlatot az alábbi tartalommal: 
 
 

Ajánlattevők megnevezése Nettó ajánlati ár (Ft) 
Vállalt többlet jótállás 
(hónap) (min. 24, max. 

60 hónap) 

Vállalt többlet 
késedelmi kötbér (Ft) 

(Bruttó vállalkozói 
díj min. 0,5%-

a/naptári nap, max. 
bruttó vállalkozói díj 
2,5%-a/naptári nap) 

Rózsaép Kft. 
4400 Nyíregyháza, Tünde u. 

12. 
224.000.000 ,- Ft 

24 hónap + 48 hónap, 
összesen: 72 hónap 

0,5% + 2 %, összesen: 
2,5 % 

Merkbau Kft. 
6400 Kiskunhalas, Jókai u. 81-

83. 
244.460.015,- Ft 

24 hónap + 36 hónap, 
összesen: 60 hónap 

0,5% + 2%, összesen: 
2,5% 

NOA Építő Kft. 
8700 Marcali, Puskás T. u. 26. 

237.965.446,- Ft 
24 hónap + 36 hónap, 

összesen: 60 hónap 
0,5% + 2%, összesen: 

2,5% 

 
 
A Rózsaép Kft., a NOA Építő Kft., valamint a Merkbau Kft. ajánlatai a Kbt., valamint 
az ajánlattételi felhívásban és dokumentációban előírtak alapján érvényesek, mivel 
megfeleltek az előírt formai, alkalmassági és egyéb feltételeknek. Részükről kizáró okok 
nem merültek fel. 
 
Az ajánlatok bírálati szempontja az összességében legelőnyösebb ajánlat kiválasztása 
volt a Kbt. 71. § (2) bekezdés b) pontja alapján, a relatív értékelés (lineáris arányosítás) 
részszempontok és súlyszámok alapján: 
 

Részek Részszempontok Súlyszámok 
Nettó ajánlati ár (Ft) 100 
Vállalt többlet jótállás (hónap) (min. 24, max. 60 
hónap) 

20 
I., II. 

Vállalt többlet késedelmi kötbér (Ft) (Bruttó 
vállalkozói díj min. 0,5%-a/naptári nap, max. bruttó 
vállalkozói díj 2,5%-a/naptári nap) 

10 
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Az ajánlattevők összpontszámai: 
 

1. Rózsaép Kft.     1 300 pont 
2. NOA Építő Kft.     1 026 pont 
3. Merkbau Kft.        991 pont 

 
2.) A Képviselő-testület „A nagyatádi városközpont többcélú fejlesztése a 
közösségerősítés jegyében” című, DDOP-4.1.1/A-2f-2010-0007 azonosító számú pályázat 
megvalósításához szükséges, a Művelődési Ház, a Kávézó projektelemekre vonatkozó, 
többletköltségként felmerülő, a megvalósításhoz szükséges 35.688.835,- Ft összeget saját 
forrásként, önerőként a költségvetésében biztosítja. 
 
3.) A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a Rózsaép Kft.-vel - 
visszalépése esetén a NOA Építő Kft.-vel - a Nagyatádi Művelődési Ház építési, bővítési 
feladatainak elvégzésére vonatkozó tárgyú vállalkozási szerződést aláírja.  
 
Határidő: a szerződések megkötésére 2013. július 1. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Ahogy jelezte, előre veszik a 4. napirendi pont tárgyalását.  
 
4.) 
 

Előterjesztés a Nagyatádi Köznevelési Intézmény igazgatói beosztásának 
elnyerésére benyújtott pályázatok véleményezéséről   

 
 

Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Kiosztásra került az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság javaslata. A feladat és téma úgy 
alakul, hogy a Nagyatádi Köznevelési Intézményben Szakályné Pintér Mária főigazgatói 
megbízatása, a megbízatás időtartamának lejárta miatt megszűnik, ezért a fenntartó 
Klebelsberg Intézményfenntartó Központ kiírta az intézmény vezetői pályázatot. A pályázat 
kiírója, lebonyolítója valamint a döntés meghozatalában illetékes a Klebelsberg 
Intézményfenntartó Központ. Mivel Nagyatád Város Önkormányzatának véleményezési 
lehetősége van, megkapta a pályázatokat.  
Két pályázat érkezett a felhívásra. Az egyik pályázó Iváncsics Gyula, Zákány településről. A 
másik pedig Szakályné Pintér Mária, nagyatádi pályázó. Mindketten jelen vannak az ülésen. 
Köszönti őket.  
A megkapott pályázatok véleményezésével kapcsolatosan elkészítették az előterjesztést, 
melyhez mindkét pályázó vezetői programját csatolták.   
Az előterjesztés határozati javaslata szerint Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-
testülete megismerte ezeket a pályázatok, vezetői programokat és Szakályné Pintér Mária 
pályázatát, vezetői megbízását támogatja, Iváncsincs Gyula pályázatát, vezetői megbízását 
nem támogatja. Mint előterjesztő azért ezt a javaslatot tette, mert azt gondolja, hogy semmi 
oka, indoka nincs annak, hogy a következő időszakban ne Szakályné Pintér Mária vezesse 
tovább igazgatóként a nagyatádi alapfokú köznevelési intézményeket. Eredményes vezetői 
munkát végzett az elmúlt évek során. Több vezetői beosztásban is dolgozott. Most a legutolsó 
évek alatt főigazgatóként a Nagyatádi Közoktatási Intézmény élén eredményes vezetői 
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munkát végzett. Az elkészített pályázata egy kiváló pályázat, egy kiváló szakmai program, 
vezetői program, amely alkalmas arra, hogy ebben az intézményben megkezdett szakmai 
szervezeti folyamatok tovább menjenek. Alkalmas a kornak megfelelő pedagógiai, nevelői, 
oktatói munkavégzésre az intézményben. Választ ad minden kihívásra, ami ma az alapfokú 
közoktatással kapcsolatos, és ami Nagyatádon és térségében felmerül. Olyan vezetői 
célrendszert, programot és hitvallást fogalmazott meg, amely alkalmas arra, hogy 
eredményesen irányítsa és vezesse a továbbiakban is ezt az iskolát, intézmény.  
Mivel semmilyen okot nem lát arra, hogy vezetőváltás történjen az intézményben, ezért ezt a 
határozati javaslatot terjesztette a képviselő-testület elé. Ez független a másik pályázó 
személyétől, itt Szakályné Pintér Mária vezetői programja és vezetői munkája indokolja a 
most ismertetett álláspontját.  
Most bebizonyíthatja a képviselő-testület lokálpatriotizmusát, hogy ha nincs oka arra, hogy 
megkérdőjelezze valakinek a vezetői munkáját – hiszen az elmúlt időszakban ilyen okok nem 
merültek fel, a képviselő-testület nem találkozott ilyen okkal – állást foglalhat amellett, hogy 
a meglévő vezető, további vezetői munkáját támogatja.   
A vita során nagyon szívesen kifejti további érveit és álláspontját ezzel a dologgal 
kapcsolatban.  
Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság egy módosító javaslatot fogadott el ezzel 
kapcsolatosan. Dr. Büttnerné Bódi Ágnes javasolta a módosító indítványt, mely szerint 
Iváncsics Gyula pályázatát és vezetői megbízását is támogassa a bizottság.  
Átadja a szót a bizottság elnökének.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Mind a két pályázó érvényes pályázattal rendelkezett. Kéri a képviselő-testületet, hogy 
olvassa el a bizottsági döntést, és e szerint szavazzon a testületi ülésen is.  
 
Ormai István polgármester: 
Köszönti az ülésen jelen lévő Huszár Hajnalka tankerületi igazgatót. Elmondja, hogy mindkét 
pályázónak lehetősége van arra, hogy kiegészítse pályázatát.   
Megkérdezi Szakályné Pintér Máriát, kiegészíti-e pályázatát.  
 
Szakályné Pintér Mária pályázó: 
Köszönti a képviselő-testület tagjait.  
Nem először ül már a testület előtt vezetői pályázata benyújtása kapcsán. A mögötte lévő 15 
év intézményvezetőként több alkalommal adott lehetőséget rá, hiszen az oktatási törvények 
illetve a szabályozók változása miatt 6 évvel ezelőtt Nagyatádon integráció történt. Ekkor egy 
más szerkezetben kellett a vezetői feladatokat ellátni, hiszen az akkori gazdasági szabályozók 
lehetővé tették, hogy egy ilyen szép, új intézményt – mint a Bárdos iskola épülete – tudjanak 
a város közoktatásának adni, ami egyben a térségi feladat-ellátást is szolgálja. Bízik benne, 
hogy a jövőben még inkább lesz lehetőség ennek a korszerű, modern épületnek és 
eszközeinek arra, hogy ne csak Nagyatád város, hanem a térségben működő intézményeknek 
is ad lehetőséget szakmai továbbképzésekre, a gyermekeknek programok biztosítására, közös 
lebonyolítására. Az elmúlt 32 év pedagógusi munkája tulajdonképpen a város lakói előtt folyt, 
akár testnevelő tanári, akár a későbbi vezető feladatait mindig a tőle telhető maximális 
tudással, becsületesen, időt, energiát nem spórolva végezte. Igyekezett mindig és mindenkor a 
kor kihívásának megfelelni, betartani azokat a szabályokat, amelyek a fenntartó, a város lakói, 
a szülők, a gyermekek és a pedagógus kollégái elvártak. Nagyon sok sikeres pályázaton 
vettek részt. Folyamatosan képezte magát és kollégáit azért, hogy megfeleljenek ne csak 
épületileg, szerkezetileg, hanem szakmailag is az előttük álló kihívásoknak. Januárban 
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változott a törvény, változtak a szabályok. Úgy gondolja, hogy az előttük álló feladatokat 
megfelelő előkészületekkel, felkészülve várják és tesznek eleget.  
Biztos, hogy mindig van minőségben lehetőség a javításra. A pályázata tartalmazza azokat a 
célokat, feladatokat, amiket a kor követelményeinek eleget téve, az iskolájukban, a vidékről 
és a Nagyatád városból bejáró tanulóknak biztosítani kell. Nagyon fontos a szociális háló, az, 
hogy lássák azt, milyen környezetből jönnek a tanulóik. Milyen képességekkel, készségekkel 
rendelkeznek. Ezt úgy tudják megtenni, hogy az óvodától a középiskoláig egy felépített 
rendszerben, együttműködve, együtt gondolkodva, egymást segítve tudják alakítani, hogy 
Nagyatád lakóinak, a szülőknek, a gyermekeknek és a környék lakóinak is megfeleljen az 
oktatásuk. Igyekeztek mindig a város rendezvényein részt venni. Fontos, hogy a gyermekek 
megtanulják azokat a szerepeket város életében, amik később a város lakóiként 
továbbvisznek. Így él, és így szeretné a jövőben is végezni feladatát, hogy mintát adjon 
tanulóinak, és ezt velük együtt gondolkodva, demokratikus légkörben, nyugodt, 
kiegyensúlyozott munkával igyekeznek elérni. A teljesség igénye nélkül tért ki pályázatában 
azokra az igényekre, feladatokra, amelyek a jövővel kapcsolatosak.  
Köszöni, hogy meghallgatták.  
 
Iváncsics Gyula pályázó: 
Tisztelettel köszönti Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testületét.  
Bemutatkozik. Elmondja, hogy 46 éves, és 3 kisgyermeket nevel feleségével, aki szintén 
pedagógus. Zákányban él, ott is született, ott kezdte pályáját. 18 évesen – az iskolapadból 
kikerülve – képesítés nélküli nevelőként átkerült az „asztal másik oldalára”.  
Végigjárta a ranglétrát, hiszen 1 év után jelentkezett Szombathelyre a Berzsenyi Dániel 
Tanárképző Főiskolára, és munka mellett 1990-ben magyar – könyvtár szakon szerzett 
diplomát. Folytatva a tevékenységét magyart tanított, könyvtáros volt, illetve osztályfőnöki 
feladatokat látott el. Emellett folyamatosan képezte magát, és amikor a magyar oktatásban 
megjelent az informatika, úgy gondolta, hogy hosszú távon meghatározó lesz, ezért 
számítástechnikai programozói végzettséget szerzett 1990-ben. Párhuzamosan elkezdte a 
közoktatás vezetői szakot a Budapesti Műszaki Egyetem kaposvári képző központjában, és 
2003-ban szerezte meg a közoktatás vezetői végzettséget. 2002-ben megbízott igazgatóként 
látta el a feladatokat, majd egy pályázat eredményeképpen pontosan 10 évvel ezelőtt, 2003- 
júniusában kapott intézményvezetői megbízást. – amely 2008-ban járt volna le, de közbeszólt 
a főigazgató asszony által is említett oktatás átszervezési változás, amelynek okán térségüket 
is elérte az összevonási hullám. Így arra kapott megbízást a fenntartó önkormányzatoktól, 
hogy hozzon létre, építsen fel egy iskolát két általános iskola összevonásából, melyhez később 
egy harmadik is csatlakozott. A mai napig vezetője ennek az intézménynek, ahol a 
tanulólétszám 180 fő.  
Nyilván felmerül az a kérdés, hogy akkor mit keres itt. Nem túl nagy ez a feladat?  
Az eltelt 10 évben ezeket az oktatásban megjelent, nagy horderejű változásokat egyedül 
csinálta végig, hiszen a fenntartó önkormányzatai – a kistelepülések – nem biztosították azt, 
hogy igazgató-helyettes legyen. Tehát az iskolák minden vertikumával saját magának kellett 
foglalkozni. Büszkén mondja el, hogy az általa vezetett iskolában alapfokú művészetoktatás 
működik, zenetagozattal, néptánc tagozattal. Hosszú évekig működött a képzőművészeti 
tagozat. Az Árpád iskola rajz kiállításán a polgármester úr büszkén említette a nagyatádi U13-
as korosztály labdarúgásban elért sikerét. Büszkén mondhatja el, hogy az ő kis falusi 
iskolájuk is nagyon szép eredményt ért el. Úgy gondolja, hogy sikeres 11 évet hagyott maga 
mögött, és mint minden emberben, kell, hogy legyen ambíció az újra, a kihívásnak való 
megfelelés. Ezért, amikor olvasta a közig álláson a Nagyatádi Közoktatási Intézmény 
pályázati hirdetését, akkor úgy gondolta, hogy megpróbálja, és pályázik az intézményvezető 
beosztásra.  
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Aki a személye után érdeklődni akart, megtehette, hiszen hozzájárult. Az adatai publikusak. 
Köszöni a hozzászólás lehetőségét. A felmerülő kérdésekre őszintén válaszol.  
 
Huszár Hajnalka tankerületi igazgató: 
Köszönti a képviselő-testület tagjait. Sajnálja, hogy csak most sikerült ide érnie, de 
protokolláris dolgok miatt nem tudja a munkát elhagyni, mert nagyon szorítják a határidők. 
Tudja, hogy mindig erre hivatkozik, de szereti a határidőket betartani, de fontos, hogy ezzel is 
foglalkozzon.  
A két pályázathoz hozzáfűzni, hogy a jelen esetben a pályázatról kell véleményt formálnia a 
képviselő-testületnek és nem a pályázók személyéről. Ez azért fontos hangsúlyoznia, mert 
úgy gondolja, hogy a pályázati anyag mind a két esetben tökéletesen megfelel a pályázati 
kiírásnak szakmailag és minőségileg is teljesen megalapozott.  
Arra kéri a képviselő-testület tagjait, hogy vonatkoztasson el attól, hogy személyekre 
gondoljanak. Itt a vezetői program a lényeges, azt kell figyelembe venni, hogy megfelelnek-e 
esetleg a képviselő-testület elképzelésének.  
Mind a két pályázatot nagyon jónak tartja. Értelemszerűen a főigazgató asszonyé 
alaposabbnak tűnő munka, hiszen mint mondta, évekig ebben az intézményben dolgozott. 
Tudja, hogy milyen munkafolyamatok vannak. Igazgató úr pályázata külsősként érkező 
pályázat, e szerint kell mérlegelni és figyelembe venni. 
Tiszteletben tartja a képviselő-testület lokálpatriotizmusát, de azért úgy gondolja, hogy 
mindig, mindenhol szükség van egy olyan megmérettetésre, ahol más vélemények és 
döntések elé is nyitottak az emberek. Ezért tisztelettel kéri, hogy minden ilyen dolgot 
mérlegeljenek a döntés során. Mint a tankerület igazgatója azt szeretné, hogy a képviselő-
testület véleménye ugyan úgy fajsúlyos vélemény legyen, mint a szülői munkaközösségé, a 
diákönkormányzaté, az iskolaszéké, illetve nem utolsó sorban a nevelőtestületé és az 
alkalmazotti közösségé.  
 
Kérdések: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Huszár Hajnalka tankerületi igazgatótól kérdez.  
Néhány hete tárgyalták a gimnázium és az általános iskola összevonásának kérdést. Mit lehet 
tudni erről? Továbbra is úgy gondolja az igazgató asszony, hogy a két intézményt össze kell 
vonni egy közös intézménnyé?  
A pályázóktól kérdezi, hogy tudják-e, hogy az említett két intézmény összevonását tervezik 
Nagyatádon? – és ha ez megtörténik, a pályázatuk csak az összevonásig szól. 
Iváncsics úrtól kérdezi, hogy miért szeretne Nagyatádon igazgató lenni, hiszen Zákányban is 
igazgatóként dolgozik. 
Az oktatási bizottság elnökét kérdezi, hogyan kell érteni a bizottság javaslatát, mert nem 
világos számára.   
 
Huszár Hajnalka tankerületi igazgató:  
Ha valaki figyelmesen átolvasta az átszervezéssel kapcsolatos javaslatot, akkor ott fehéren, 
feketén le van írva, hogy a koncepció, egyelőre előkészítetlen. Úgy adta be a lehetőséget az 
önkormányzat felé, mint egy alternatív javaslatot, ami nem most realizálódna, hanem 
esetlegesen 2014/2015-ös tanévben. Beírta azt is, hogy miután az idő rövid volt arra, hogy 
szakmailag megalapozzák, holott létjogosultsága azért lenne. A két intézmény vezetőjét 
szeretné majd felkérni a következő tanévben arra, hogy nézzék meg a lehetőségét, vizsgálják 
meg, keressék meg azokat a pontokat, ami elősegíti a döntést, hogy jó vagy nem ez az ötlet. 
Ez egy alternatíva, melyet végig lehet gondolni. Lehet pro- és kontra érveket hozni.  
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Nagyon sok helyről visszahallotta, hogy ez a döntés szakmailag megalapozatlan. Ezt 
határozattan visszautasítja, hiszen a Bárdos iskolában, az Árpád iskolában és a gimnáziumban 
is van művészeti oktatás, ami 0-12 évfolyamig szól. Ugyanez vonatkozik a sportiskolára is. 
Ez mellett van egy 6 osztályos gimnáziumi része, ami tulajdonképpen kölcsönösen egymásra 
épül. Az alapvető elképzelés az volt, hogy ezek az oktatási folyamatok – pedagógiai program 
alapján – folyamatosan egymásra épüljenek. Értelemszerűen ezeket végig kell nézni, meg kell 
vizsgálni, egy hatástanulmányt kell készíteni.  
Felmerült az a képzés is, hogy van-e ilyen máshol is? Pl. Zalaszentgróton ebben az 
átszervezésben hoztak létre egy ugyanilyen intézményt. Sőt, nem két általános iskola tartozott 
hozzá, hanem négy, egy gimnázium, egy kollégium, tehát mindent egy közoktatási intézmény 
alá vontak. Nem szeretné – sőt azt is elmondja – hogy alternatívaként – miután ez a javaslat 
volt – még az is felmerült, hogy mi lenne, ha inkább szétszednék az intézményt. Egyelőre ez a 
téma „nincs porondon”, erre mondta, hogy nem releváns ez az elképzelés. A lehetőséget meg 
kell vizsgálniuk, végig kell haladni rajt, de mindehhez idő kell. Az intézményvezetők szakmai 
tudása megalapozza, hogy ők maguk hozzák meg a mellette és ellene szóló érveiket.  
Tehát jelen pillanatban ez nem kérdés. Átszervezés tekintetében két dolog érinti Nagyatádon, 
az egyik a pedagógiai szakszolgálat kiintegrálása az intézményből, ami a törvény erejénél 
fogva kötelező rájuk nézve, illetve a háromfai iskola 5-6. osztályának a Háromfán történő 
maradása. Arra tett javaslatot, hogy tartsák meg az 1-6. évfolyamot Háromfán, az 5-6. 
évfolyamot pedig hozzák be Nagyatádra. Ez van most „porondon”. Ez az, ami érinti 
Nagyatádot.  
 
Iváncsics Gyula pályázó:  
Az egyik kérdés az volt, hogy hallott-e az átszervezési javaslatról.  Igen, amikor a képviselő-
testület előtt is felmerült ez a téma, akkor olvasta az ülésről készült jegyzőkönyvet a város 
honlapján.  
A másik, hogy ha Zákányban él és ott igazgató, akkor miért akar Nagyatádon igazgató lenni.  
Az előzőekben arra próbált utalni, hogy 11 év áll mögötte, és úgy érzi, szüksége van egy 
szakmai megújulásra. Csak ennyi az oka.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A Klebelsberg Intézményfenntartó Központ felkérte Nagyatád Város Önkormányzatának 
Képviselő-testületét és annak Oktatási, Kulturális és Sport Bizottságát, hogy véleményezze 
mind a kettő pályázatot.  
Mindkét pályázat érvényes. Úgy gondolta a bizottság, hogy mindkét pályázó vezetői 
megbízását támogatja, megadva a lehetőséget arra, hogy a Klebelsberg Intézményfenntartó 
Központ döntsön az intézményvezetői beosztást illetően.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Tehát a bizottság, mind a kettő pályázó pályázatát támogatja. 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Véleménye szerint is kedvezőbb lenne, ha külön-külön tudnának szavazni a két pályázatról. 
Mint ahogy már többször is elhangzott a Klebelsberg intézet fog dönteni. A képviselő-
testületnek – ugyan úgy, mint más intézménynek is – véleményezni kell a két pályázatot. Azt 
gondolja, hogy valóban nem a személyekről, hanem a pályázatokról kell véleményt 
mondaniuk.  
Nagyon fajsúlyos, nagyon komoly kérdésről beszélnek, hiszen meghatározó és nagyon fontos 
számukra gyermekeik jövője. Akkor lokálpatrióták, hogy ha szakmailag jó döntést hoznak, és 
a gyermekeknek a legjobb vezetőt hozzák az összevont iskolába. Nem gondolja, hogy 
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feltétlenül az kell, hogy legyen a legfőbb szempont, hogy ugyanaz a „vonal” menjen tovább. 
Mindig lehet javítani, természetesen megköszöni az eddigi intézményvezetőnek az eddigi 
tevékenységét. - ami egy hasznos tevékenység volt. Nem mondja azt, hogy rosszul működtek 
az általános iskolák, viszont lehet javítani. Nem véletlen az, hogy nagy rendszerekben is – 
legyen az egy elnökválasztás – ciklusokat szabnak meg, hiszen egy bizonyos idő elteltével a 
vezető nem tud kilépni a megszokott „vágányból”, hiszen a megszokott emberekkel dolgozik, 
és nehezebben tud új eszméket behozni. Megemlíti, hogy a szombaton, a Bárdos iskolában 
volt ballagáson, ahol – nem kritikaként mondja, de feltűnt neki, hogy – nem a Himnusszal 
kezdődött és a Szózattal végződött az ünnepség vagy egyáltalán nem énekelték a Himnuszt 
vagy a Szózatot.  
Valóban jó mindkét pályázat. Különösen tetszett neki Iváncsics Gyula pályázatában az, hogy 
kiemeli a hazafias nevelés fontosságát, az óvodával való együttműködést, az óvoda-iskola 
átmenet, az iskola-gimnázium átmenet és a pályaválasztás fontosságát, a civil szervezetekkel 
és másokkal való együttműködést. Mindkét pályázó esetében képzett emberről van szó. 
„Nehéz döntés, de én nem tartom ördögtől valónak azt, hogy ha egy váltás van, hogy ha az jó 
irányban történik”.  
 
Hozzászólások: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Két dologra reagál. Elhangzott, hogy ne a pályázókról, hanem a pályázatokról döntsenek. 
Meglátása szerint nem várhatja el senki a nagyatádi képviselő-testülettől, hogy írásos anyagok 
alapján – függetlenül attól, hogy ki áll mögötte – véleményt formáljon. Ez nem életszerű. 
Soha, semmilyen – személyekhez fűződő pályázat – nem dőlhet el úgy, hogy ne ismerje a 
mögötte lévő személyt. Ez evidencia. Úgy gondolja, hogy jelen esetben is evidens az, hogy 
néznie kell, hogy ki pályázat mögötti személy. Nem titkolja, hogy ő, a nagyatádi személyt 
támogatja, azért mert nagyatádi, és eddig semmi olyan probléma nem merült fel a munkájával 
kapcsolatban, ami miatt ezt nem kellene megtennie.  
Orbán Csaba képviselő úr előbbi felszólalásából úgy tűnik számára, hogy elbúcsúzott 
Szakályné Pintér Máriától, hiszen megköszönte az eddigi munkáját, tehát a kérdés el van 
döntve. Innét kezdve, úgy szavaznak, ahogy gondolják. 
 
Huszár Hajnalka tankerületi igazgató: 
Hogy a véleményezés miről szól, nem ő határozta meg, hanem az EMMI rendelet 190. pontja, 
mely előírja, hogy véleményt formálhat a képviselő-testület a vezetői pályázat anyagáról. 
Tehát nem a személyéről. Teljesen megérti Sasvári Tamás koncepcióját, de sajnos a törvényi 
előírásokat kell figyelembe vennie. Vezetői pályázatról kell véleményt formálni, és majd 
fenntartóként ők fognak javaslatot tenni a személyre.  
 
Ormai István polgármester: 
Mindent figyelembe véve fognak állást foglalni.  
Egy nagyon hasznos tárgyalás volt. Sok mindent elárult. Elárulta, hogy hogyan vélekednek 
Nagyatádról. Ékes példája volt a bizottsági ülés, de Dr. Orbán Csaba hozzászólása különösen. 
Ez egy önfeladás volt képviselő úr! Totális önfeladása a nagyatádiságnak. Ez az egyik.  
A másik. Szeretné világossá tenni mindenki előtt, hogy ne bújjanak el, ne dugják a fejüket a 
homokba, ne csapják be saját magukat! Dehogy is arról van itt szó, hogy ez csak egy 
véleményezés és majd….  
Igen, arról van szó, hogy ez egy hivatkozási alap lehet. A nagyatádi képviselő-testület ilyen 
véleményt alakított ki, ez megalapozott egy személyi döntést. Tehát álságos és hazug az az 
állapot, hogy ó, hát csak nyugodtan majd mind a kettőt támogassák, és mind a kettő mehet. 
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Nem, ez az önfeladás első lépése. Persze, úgy is úgy dönt majd az illetékes minisztérium, 
ahogy akar, de legalább önmagukhoz legyenek hűek! Ez egy történelmi helyzet ma itt 
Nagyatádon. Erre az állásfoglalásra, véleményre még nagyon sokszor vissza fognak utalni. 
Azt gondolja, hogy persze, vezetői programról, meg az azt alátámasztó és garantáló pályázó 
dolgában is állást kell foglalni. Tehát nehogy azt a téves látszatot keltsék, hogy nekik nem 
arról kell állást foglalniuk, hogy kit tartanának jónak, ha vezetné a nagyatádi alapfokú 
köznevelési intézményeket. 
Ki kell állniuk a saját álláspontjuk mellett, és ez független Iváncsics Gyula személyétől, 
hiszen ha más ülne ezen a helyen, akkor is ez lenne a véleménye. – a nagyatádi pályázó 
támogatása. Ezért tette ezt a javaslatot.  
Dr. Orbán Csaba által elmondottak, csak körbeírásai, mentegetőzései ennek a dolognak. 
Nagyon érdekes az, amit felvetettek a képviselő urak. Kéri a bizottság elnökét, hogy tegye 
egyértelművé, hogy miről döntött az oktatási bizottság. Van egy igénye a Dr. Orbán 
Csabának, ami pillanatnyilag a levegőben van.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Az utóbbi üléseken már nagyon sokszor elhangzott a lokálpatriotizmus és hogy idegenek 
foglalják el „kulcspozíciókat” Nagyatádon. Kik készítették elő ezeknek a talajt? Azok, akik 
most lokálpatriotizmusról beszélnek.  
Miért igazságos az, hogy csupán csak azért vetik el egy ember támogatását, mert nem 
nagyatádi? Igazságosabbnak tartja azt, amit Dr. Orbán Csaba javasolt, hogy mind a kettőről 
külön-külön szavazzon a képviselő-testület. Csupán csak azért, mert valaki nem nagyatádi – 
de van egy jó pályázata és netán alkalmas is – a képviselő-testület nem támogatja, az éppen 
olyan igazságtalan, mint ha valakit csak azért támogatnak, mert helyi.    
Egyetért Dr. Orbán Csabával, szavazzanak külön-külön a pályázókról. Ha a képviselő társa 
ezt módosító javaslatként továbbra is fenntartja, akkor csatlakozik hozzá, ha nem akkor 
önállóan javasolja, hogy külön-külön szavazzanak a két jelölt pályázatáról.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
A bizottság javaslatát elolvasva megfogalmazódott benne az, hogy nem volt elég 
következetes, és elég határozott a bizottság.  
Úgy ítéli meg, hogy ha már véleményt formálnak valamiről, akkor merjék kimondani, hogy 
mit szeretnének. Tehát akkor a döntés, pontosabban nem döntés, hiszen helyesen mondta a 
polgármester úr, hogy majd a miniszter fogja kinevezni az intézmény vezetőjét, figyelembe 
véve azokat a véleményeket, amik előzőekben a testületnél, tantestületnél, 
munkaközösségeknél elhangzanak. De foglaljon akkor állást a képviselő-testület. Valóban azt 
gondolja, hogy az a fear – és lehet, hogy az lesz a végén, hogy mind a kettőt támogatja a 
testület, de lehet, hogy valamelyiket nem – de akkor mindenki vállalja fel a döntését, mert 
valóban, üzenet értéke van. A testületnek „le kell tennie a garast” és vállalnia kell, hogy mit 
gondol a pályázatokról, mit szeretne, vagy mit gondol támogatni.  
Ezt azért is tartja fontosnak, mert látják az előterjesztésben, hogy a tantestületnek még nincs 
állásfoglalása. Tehát nem csak a város lakossága, hanem a tantestület tagjai is tudni fognak 
arról, hogy a képviselő-testület hogy gondolja a jövőt, mit szeretne. Üzenet érteke 
mindenképpen van, akár kontra, akár pro.  
Az ő javaslata is az, hogy ha már kikérik a véleményüket – még akkor is, ha tudják, hogy a 
döntést nem maguk hozzák – akkor vállalják fel a döntést, a véleményüket.  
 
Ormai István polgármester: 
Persze, úgy szavaznak, ahogy szeretnék.  
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Legyen egyértelmű mindenki számára, hogy a megközelítése pozitív.  Azért, mert 
eredményes vezető volt Szakályné Pintér Mária. Azért őt támogatja, mert jó vezető volt.  
Mindezt Dr. Novák Jánosnak mondta. 
Három dologról szavaznak. Először az indítvánnyal kapcsolatosan szavaznak. Nyilván utána 
oka fogyottá válik a bizottsági javaslatról való szavazás, de kell róla szavazni. Végül az 
előterjesztő javaslatáról kell szavazni.  
Hogy érthetőbb legyen a szavazás menete. Először szavaznak arról, hogy xy pályázatát, 
vezetői megbízását támogatja. Utána arról, hogy yx pályázatát, vezetői megbízását támogatja.  
Majd a bizottsági javaslatról szavaznak, ahol mindkettő pályázó támogatási javaslattal 
szerepel. Azt követően az eredeti javaslatot, ahol az előterjesztő, a polgármester, Szakályné 
Pintér Mária pályázatát, vezetői megbízását támogatásra javasolja, Iváncsics Gyula 
pályázatát, vezetői megbízását nem javasolja támogatásra.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az alábbi módosító javaslatot:  
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Szakályné Pintér Mária pályázatát, 
vezetői megbízását véleményezte és támogatja.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a módosító javaslatban 
megfogalmazottakat – 6 igen és 4 nem – szavazattal elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az alábbi módosító javaslatot:  
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Iváncsics Gyula pályázatát, vezetői 
megbízását véleményezte és támogatja. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a módosító javaslatban 
megfogalmazottakat – 7 igen, 2 nem és 1 tartózkodással – elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 
alábbiak szerint megfogalmazott javaslatát:  
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Nkt. 83. § (5) bekezdése értelmében 
biztosított véleményezési eljárás keretében a Nagyatádi Sport Általános Iskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Iskola, Pedagógiai Szakszolgálat igazgatói beosztásának ellátására pályázók 
vezetői programját, pályázatát megismerte és véleményét a következők szerint alakította ki:  
       
      Szakályné Pintér Mária pályázatát, vezetői megbízását támogatja. 
      Iváncsics Gyula pályázatát, vezetői megbízását támogatja.  

 
Határidő: 2013. június 20. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület az Oktatási, Kulturális és 
Sport Bizottság javaslatát – 1 igen, 6 nem és 2 tartózkodással – nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Köznevelési Intézmény igazgatói 
beosztásának elnyerésére benyújtott pályázatok véleményezéséről szóló előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 3 
igen, 5 nem és 2 tartózkodással – nem fogadja el, és a következő határozatot hozza: 
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172/2013. (VI. 20.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Nkt. 83. § (5) bekezdése 
értelmében biztosított véleményezési eljárás keretében a Nagyatádi Sport Általános 
Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Iskola, Pedagógiai Szakszolgálat igazgatói 
beosztásának ellátására pályázók vezetői programját, pályázatát megismerte és 
véleményét a következők szerint alakította ki:  
       
      a.) Szakályné Pintér Mária pályázatát, vezetői megbízását támogatja. 
 
      b.) Iváncsics Gyula pályázatát, vezetői megbízását támogatja.  
 
Határidő: 2013. június 20. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Ormai István polgármester: 
Megköszöni a tankerület igazgatójának és a pályázóknak, hogy részt vettek a képviselő-
testület ülésén. 
  
Ormai István polgármester 16 óra 12 perckör rövid szünetet rendel el.  

 

Szünet vége. Az ülés 16 óra 20 perckor folyatódik.  

 

3.) Előterjesztés „A Nagyatádi városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés 
jegyében” című projekt megvalósításához szükséges, a költségvetési rendeletben 
tervezett hitelfelvételhez, valamint a közbeszerzési eljáráshoz kapcsolódó adatok 
módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja „A Nagyatádi városközpont többcélú 
fejlesztése a közösségerősítés jegyében” című projekt megvalósításához szükséges, a 
költségvetési rendeletben tervezett hitelfelvételhez, valamint a közbeszerzési eljáráshoz 
kapcsolódó adatok módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Név szerinti szavazással kell határozatot hozni ennél a napirendnél is.  
Kéri a képviselő-testület tagjait, hogy nevük elhangzását követően szóban válaszoljanak. 
 
A képviselők az alábbi módon szavaztak: 
 
Boros Bálint     igen 
Czimbalek József  tartózkodik 
Kárpáti László  igen 
Melles Zoltán   nincs jelen az ülésen 
Melsin Valentin   nincs jelen az ülésen 
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Dr. Novák János  igen  
Dr. Orbán Csaba  igen   
Rácz Ferenc   igen  
Sasvári Tamás   igen 
Simonovics Józsefné  igen 
Ormai István    igen 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 8 
igen és 1 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
173/2013. (VI. 20.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 137/2013. (V.23.) számú 
határozatát az alábbiak szerint módosítja: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért „A nagyatádi 
városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés jegyében” című, DDOP-
4.1.1/A-2f-2010-0007 azonosító számú európai uniós pályázat megvalósítása 
érdekében a 186.016 eFt összegű hitelfelvételre, adósságkeletkeztetésre irányuló 
kérelem/eljárás kormányzati engedélyeztetési folyamatának elindításával. 
A Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt a hitelfelvételre, 
adósságkeletkeztetésre irányuló intézkedések, eljárások megindítására, 
lefolytatására, az eljáráshoz szükséges nyilatkozatok, aláírások megtételére. 

 
Határidő: 2013. június 25. 
Felelős: Ormai István polgármester 
   Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja „A nagyatádi 
városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés jegyében” című, DDOP-
4.1.1/A-2f-2010-0007 azonosító számú európai uniós pályázat megvalósítása 
érdekében a hitelfelvétel tárgyában megindítandó közbeszerzési eljárás módosított 
beszerzési engedélyokiratát (2.melléklet) és az eljárás fajtáját (3.melléklet), egyben 
felhatalmazza a polgármestert a beszerzési engedélyokirat aláírására. 

 
Határidő: 2013. július 1. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
5.) Előterjesztés az NKI Egységes Pedagógiai Szakszolgálat intézményegységének 

átszervezésével kapcsolatos véleményezésről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az NKI Egységes Pedagógiai Szakszolgálat 
intézményegységének átszervezésével kapcsolatos véleményezésről szóló előterjesztés 
határozati javaslatát. 
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
174/2013. (VI. 20.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Klebelsberg 

Intézményfenntartó Központ Kaposvári Megyeközponti Tankerületének 
javaslatával, mely szerint a Somogy Megyei Pedagógiai Szakszolgálat Nagyatádi 
Járási Tagintézménye elhelyezésére - a Nagyatád Város Önkormányzata által 
működtetett - annak a jelenlegi működési helyét, az NKI székhely intézményét (7500 
Nagyatád, Baross Gábor u. 4.) jelölte ki. 

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete vállalja, hogy az 

átszervezés révén létrehozott szakszolgálati intézményegységet a továbbiakban is 
működteti. 

 
Határidő: 2013. június 30. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

  
6.) Előterjesztés köznevelési intézmények nevének megállapításával kapcsolatos 

véleményezésről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
Elmondja, hogy az igazgatónő kifejezetten örül ennek a javaslatnak, mert ezzel újra tudják 
gondolni a végleges elnevezést, hiszen van egy indokuk, hogy miért javasolnak a mostani 
elképzeléshez képest mást. Ezzel segítik, hogy pontosodjon és legyen egyértelműbb a 
nagyatádi iskolák elnevezése.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Egyetért azzal, hogy megjelenjenek az elnevezések, azzal viszont nem, hogy a két tagiskola – 
az Árpád és Bárdos iskolák – egyenlő tagintézmények legyenek. Úgy tudja, hogy a törvény 
megszabja azt, hogy legyen egy központi és egy alárendelt iskola.  
Véleménye szerint egyeztetni kellene ezt még a tankerület vezetőjével, és úgy kellene 
elfogadni.  
 
Ormai István polgármester: 
Nem kell egyeztetni. Itt volt az igazgatónő. Meg tudják ezt most beszélni. A képviselő-testület 
nem ilyen értelmi javaslatot tesz. Nem erről van szó. Ma ugyan így van, ahogy elmondta a 
képviselő úr, és szeretnék is, ha így maradni. Egy fokozattal lejjebb akarták tenni az Árpád 
iskolát. Tehát a mostani állapot megtartását javasolják.  
Nem kell egyeztetni. Itt volt az igazgató nő, azt mondta, hogy ezt ő jó néven veszi.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Akkor most, hogy hívják az iskolát?  
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Ormai István polgármester: 
Nagyatádi Sport Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola, Pedagógiai Szakszolgálat. Ez 
a fő szervezet.  
Nagyatádi Sport Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola, Pedagógiai Szakszolgálat 
Árpád Fejedelem tagiskolája. Ettől egy sokkal egyszerűbbet, célszerűbbet javasolnak, azt ami 
az előterjesztésben le van írva.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja köznevelési intézmények nevének 
megállapításával kapcsolatos véleményezésről szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 8 
igen és 1 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
175/2013. (VI. 20.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete nem ért egyet az alapfokú 

köznevelési intézményekre vonatkozó - KIK és EMMI Köznevelésért Felelős 
Államtitkársága által kialakított – névváltoztatási javaslatokkal. A tervezett neveket 
áttekintette, megtárgyalta és az alábbi kezdeményezést teszi: 

 
a) A Bárdos Iskola és az Árpád Iskola külön-külön tagiskolaként működjenek 

és ez jelenjen meg elnevezésükben is. 
 
b) Bárdos Lajos zeneszerző neve kerüljön vissza az intézmény nevébe 

 
2. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Nagyatádi Ady Endre 

Gimnázium és Szakközépiskola nevének megállapításával egyetért.  
  
Határidő: 2013. június 21. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
7.) Előterjesztés az Állami Számvevőszék jelentésének megállapításairól és az ehhez 

kapcsolódó intézkedésekről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Készítettek egy előterjesztés, melyben leírták, hogy hol lehet megtalálni, és elolvasni ezt a 
jelentés. Nem túl terjedelmes, táblázatokkal együtt valamivel több mint 40 oldal.  
A képviselőket kérdezi, hogy melyik részről szeretnének beszélni?  Van-e olyan téma, 
amelyről bővebben szeretnének tudni? – mert akkor a jegyző asszony, a pénzügyi irodavezető 
és jómaga szívesen beszél részletesen is.  
Az ellenőrzésekkel kapcsolatosan tudni kell, hogy ha van egy téma vizsgálat, akkor az adott 
típusú önkormányzatok közül egyfajta technikai eljárással választják ki, hogy kiket 
vizsgálnak. Az Állami Számvevőszék (ÁSZ) vizsgálatai célirányosak, és fő céljuk, hogy 
segítsék az adott, vizsgálandó szervezet minél szabályszerűbb gazdálkodását. Az ÁSZ minden 
állami és minden önkormányzat szervezetet és intézményt, főhatóságot vizsgál. – nyilván egy 
tematikus program szerint, hiszen ezek a vizsgálatok nagyon komoly szakmai munkát 
igényelnek. Mindig tudnak segíteni az adott szervezet további munkájához, most is így 
történt.  
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Azért van egy feladatterv a határozati javaslatban, mert az abban rögzített feladatok elvégzést 
javasolták annak érdekében, hogy még mélyebbre ható munkavégzést tudjanak végezni.  
 
Hozzászólás: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Az ÁSZ jelentés alapvetően fiskális szemléletű, tehát alapvetően pénzügyi megközelítésből 
elemezte Nagyatád Város Önkormányzatának ezen időszakra vonatkozó működését és 
pénzügyi mutatóit. Úgy tűnik, hogy ebből a szemszögből ítélve az önkormányzat 
tevékenysége nem túl megbízható, fizetőképesség szempontjából legalábbis. Azonban amikor 
a képviselő-testületben döntéseket hoznak akkor nem mindig az egyértelmű, és pénzügy 
szemléletet tartják szem előtt, hanem figyelembe vesznek olyan nagyatádi igényeket is, 
amelyeket egy önkormányzatnak kötelessége kielégíteni, mert ezért önkormányzat az 
önkormányzat.  
Ha szó szerint betartották volna azt, amely az ÁSZ jelentésből adódik, és amelyet őszerintük 
tennie kellett volna, akkor már nem működne például a fürdő, nem lennének fizetett, 
támogatott sportlétesítményeik, sportegyesületeik, civil szervezeteik, és még sorolhatná. 
Mindenki tudja, hogy az állami finanszírozás a további működési költségeket sem fedezte és 
nem fedezi a jelen pillanatban sem.  
Ebből következően azt gondolja, hogy lehet sok mindent mondani a testület 2009-2012. 
közötti tevékenységéről, de azt nem, hogy felelőtlen volt. Amit tett, azt véleménye szerint 
tudatosan tette.  
Az ÁSZ jelentés leírja, hogy az ellenőrzött időszakban az önkormányzat bevételt növelő és 
kiadási megtakarításokat végzett. 2010. és 2011. években 32 álláshely és egyben 
létszámcsökkentés, többletjuttatások csökkentését eredményező intézkedéseket. Ennek 
hatására, összesen 32 millió Ft bevételi többlet, illetve 116 millió Ft kiadási megtakarítás 
keletkezett. Ez összesen 150 millió Ft. Tehát ebből is látszik, hogy az önkormányzat és a 
képviselő-testület is, tett lépéseket annak érdekében, hogy a működő képességet közelítse az 
elfogadhatóhoz.  
Az ÁSZ jelentésben többször felmerül és fehéren feketén le van írva, hogy az önkormányzat 
által végzett beruházások nem hoztak bevételnövelő eredményeket. Megkérdezi, hogy egy 
iskola, egy gimnázium és egy kollégium felújítása, miért kellene, hogy bevételnövelő legyen? 
Milyen megfontolásból kellene ezeknek bevételnövelőnek lennie?  
Hát igen. Meg kell kérdezni azokat a kollégista gyerekeket, akik a régi kaszárnyában, a 
lovardában laktak, hogy ott maradtak volna, vagy szívesen mentek a felújítás után vissza az 
újba? Ugyan így meg lehetne kérdezni a gimnáziumi tanulókat, hogy melyik gimnáziumba 
szeretnének járni, a régiben vagy az újban?  
Ezért mondja, hogy pénzügyi szemlélet alapján sok mindent ki lehet mutatni. Azonban 
Nagyatád város életét és szellemiségét pontosan azok a tevékenységek határozzák meg, 
amelyekre az önkormányzat költött. Civil szervezetek működése, sport és még sorolhatná a 
többit, és egy olyan szolgáltatás nyújtásával, amelyre egyébként az állam nem nyújt fedezetet.  
Azt gondolja, hogy az ÁSZ jelentésben leírt feladatokat nyilván végre fogja hajtani a jegyző 
asszony. Fog különböző kimutatásokat és egyebeket tenni, azonban ettől nagy 
valószínűséggel – sőt biztosan mondhatja, hogy amennyiben az állami finanszírozás 
valamilyen más módon nem változik – nem fog javulni az önkormányzat helyzete.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Teljes mértékben egyetért a Pénzügyi Bizottság elnökével.  
Részletesnek, célirányosnak és céltudatosnak tartja a határozati javaslatban foglaltakat. Úgy 
gondolja, hogy van köztük néhány olyan kemény meghatározás, amely kényes lesz, és nehéz 
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döntés elé állítja a képviselő-testületet. Ilyen pl. az önként vállalt feladatok finanszírozása, az 
önkormányzat pillanatnyi fizetőképességének helyzete.  
Az f.) pontig meghatározott határidő 2013. szeptember 30. Utána milyen gyakorisággal kap 
tájékoztatást a képviselő-testület a lejárt szállítói állományú tartozásokról? – mert szerinte ez 
az utóbbi években meglehetősen hiányzott a képviselő-testület tájékoztatásából, bár a 
pénzügyi bizottság ülésein, ebben a választási ciklusban viszonylag folyamatos volt. 
 
Ormai István polgármester: 
Az ő javasolta a szeptember 30-i határidőt, de nagyon korainak látja.  November 30-ára 
módosítja a határidőt. Kéri, hogy ezzel a módosítással fogadja el majd a testület a határozati 
javaslatot. 
Egyébként, akkor tárgyalják, amikor akarják, és azt, amit szeretnének. A feladattervben 
rögzítettek szerint fognak eljárni.   
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Állami Számvevőszék jelentésének 
megállapításairól és az ehhez kapcsolódó intézkedésekről szóló előterjesztés határozati 
javaslatát, az f.) pontig ellátandó feladatokra megjelölt határidő november 30-ára történt 
módosításával.     
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a módosított határozati 
javaslatot egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
176/2013. (VI. 20.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Képviselő-testülete az ÁSZ által 2009-2011. évek és 2012. I. félévi 
időszakra vonatkozó, az önkormányzat pénzügyi gazdálkodási helyzetének, 
szabályosságának ellenőrzéséről készített jelentésének megállapításait megtárgyalta, a 
feltárt hiányosságok megszüntetése érdekében az alábbi intézkedési tervet fogadja el: 
 
I./ A működési jövedelemtermelő képesség és a feladatellátás összhangja, valamint az 
Önkormányzat pénzügyi egyensúlyának helyreállítása, hosszú távú fenntarthatósága 
érdekében – a 2013. évi kormányzati adósságkonszolidációt, valamint a 2013. évtől 
változó feladat-ellátási kötelezettséget, feladatfinanszírozási rendszert figyelembe véve – 
a következő intézkedések szükségesek: 
 
a) a költségvetési rendelettervezet, valamint annak évközi módosítása előterjesztését 
megelőzően fel kell mérni a bevételszerző, kiadáscsökkentő lehetőségeket, és a 
Képviselő-testület elé kell terjeszteni a bevételek növelését, a kiadások csökkentését célzó 
intézkedések bevezetéséhez szükséges – a Htv. 140. § (1) bekezdés a) pontja alapján a 
jegyző által elkészített – döntési javaslatot;  
 
b) a Képviselő-testület elé jóváhagyásra be kell terjeszteni a – a Htv. 140. § (1) bekezdés 
a) pontja alapján a jegyző által elkészített – az Önkormányzat gazdasági helyzetének 
elemzésén alapuló, a pénzügyi egyensúlyi helyzet gyors helyreállítását, hosszú távú 
fenntartását, valamint az adósságállomány újratermelődésének elkerülését biztosító 
intézkedéseket tartalmazó reorganizációs programot;  
 
c) az adósságkonszolidációt követően fennmaradó kötelezettségei tekintetében a 
Képviselő-testület elé olyan egyensúlyi (elkülönített) tartalék képzésére vonatkozó – a 
Htv. 140. § (1) bekezdés a) pontja alapján a jegyző által elkészített – döntési javaslatot 
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kell terjeszteni, amelyben a Képviselő-testület meghatározza annak összegét, és 
kötelezettséget vállal arra, hogy a törlesztési időszak alatt ezt a tartalékot a költségvetési 
rendeleteiben minden évben betervezi az adósságszolgálat teljesítésére;  
 
d) felül kell vizsgálni az önként vállalt feladatok finanszírozhatóságát a kötelező 
feladatellátás elsődlegességének biztosítása érdekében, és ennek függvényében javaslatot 
kell tenni a Képviselő-testületnek a feladatellátás racionalizálására;  
 
e) meghatározott gyakorisággal be kell számolni a Képviselő-testületnek az 
Önkormányzat lejárt szállítói állománya alakulásáról. Intézkedni kell a szállítói számlák 
esedékesség szerinti kiegyenlítéséről vagy a lejárt tartozások átütemezéséről;  
 
f) teljes körűen felül kell vizsgálni a folyamatban lévő beruházásokat a megvalósításhoz 
szükséges saját források rendelkezésre állása tekintetében, ennek eredményeként 
javaslatot kell terjeszteni a Képviselő-testület elé a beruházások befejezéséhez szükséges 
saját források biztosításához szükséges intézkedésekről. 
 

Határidő: 2013. november 30.  
Felelős: Ormai István polgármester 

 
II./ A továbbiakban a pénzügyi gazdasági jogszabályi előírások maradéktalan betartása 
érdekében a következő intézkedések szükségesek: 
 
1) A könyvviteli elszámolások során biztosítani kell a Számv. tv. 15. § (2) bekezdésében 

foglalt teljesség és a 15. § (9) bekezdésében foglalt bruttó elszámolás elvének 
érvényesülését, ennek keretében az adott költségvetés év valamennyi, az eszközökre, 
forrásokra és a pénzmaradvány alakulására hatást gyakorló gazdasági eseményét el 
kell számolni, és a beszámolóban be kell mutatni, a könyvviteli nyilvántartásokban a 
bevételek és kiadások egymással szembeni elszámolására nem kerülhet sor.  

 
2) Az Önkormányzat belső kontrollrendszerének szabályozását felül kell vizsgálni, és ki 

kell azt egészíteni az Áht 69. § (2) bekezdésében, továbbá a Bkr. 7. § (1)-(2) 
bekezdéseiben foglalt előírásoknak megfelelő, a pénzügyi egyensúlyt befolyásoló 
kockázatok kezelésére is alkalmas kockázatkezelési rendszerre. A kockázatkezelési 
rendszer működtetéséről gondoskodni kell. 

 
3) A belső kontrollrendszeren belül ki kell alakítani az Áht 69. § (2) bekezdésében, 

továbbá a Bkr. 8. § (1)-(2) bekezdése alapján azokat a belső kontrolltevékenységeket 
is, amelyek biztosítják a pénzügyi gazdálkodási folyamatok szabályosságát, a 
pénzügyi egyensúlyi helyzet alakulását befolyásoló döntések kockázatainak kezelését. 
Ennek keretében:  

 
a) Meg kell határozni a fejlesztések döntés-előkészítés folyamatában a lebonyolítás 

és a működtetés kockázatai feltárásának és kezelésének kötelezettségét;  
b) elő kell írni a pénzintézeti kötelezettségvállalások kockázatainak döntés-

előkészítő szakaszban történő feltárását, a futamidő egyes éveit terhelő 
kötelezettségek költségvetési egyensúlyra gyakorolt hatásának vizsgálatát;  

c) szabályzatot kell készíteni az Önkormányzat fizetőképességének és 
eladósodásának kezelésére, valamint a pénzügyi kötelezettségek teljesítése, a 
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szállítói tartozások és az egyéb kiadáselmaradások rendezésének helyi 
szabályaira.  

 
4) Intézkedni kell, hogy az Áht 70. § (1) bekezdésében, továbbá a Bkr. 29. § (1) 

bekezdésében és a 31. § (2) bekezdésében és a (4) bekezdés a) pontjában foglalt 
előírások szerint az éves belső ellenőrzési tervek tartalmazzák a pénzügyi egyensúlyi 
helyzetet befolyásoló döntésekkel kapcsolatos feltárt kockázati tényezők ellenőrzését, 
a továbbiakban biztosítani kell az ellenőrzési tervek végrehajtását.  

 
Határidő: 2013. december 31. 
Felelős: dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület soron kívüli ülését 16 
óra 37 perckor bezárja. 

 
 

K.m.f. 
 
 
 
 

Ormai István  
polgármester 
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jegyző 

 
 
 
 
 
 

Dr. Novák János  
képviselő 
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képviselő 
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